

朝陽科技大學 093學年度第2學期教學大綱
Business Law 商事法

當期課號	1349	Course Number	1349
授課教師	張真堯	Instructor	CHANG,CHEN YAO
中文課名	商事法	Course Name	Business Law
開課單位	企業管理系(四日)–A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	精熟商事法之知識及本質，對於公司治理及完成本課程而言是必要的。課程討論涵蓋與管理階層特別需要相關之各議題。學生修完本課程，可望具識別公司內外部管理環境中產生之法律問題。	Objectives	Mastering the essence and knowledge of Business Laws is crucial in terms of corporate governance and satisfactorily completing this course. The class discussion would cover issues of particular needs to the management level. Hopefully, students could identify critical legal problems arising out of internal and external corporate management environment after they leave this class.
教材	商事法(修訂六版) 三民書局 潘維大、范建得、羅美隆合著	Teaching Materials	
成績評量方式	期中考50%；期末考50% 平時成績作為加減分參考，以不超過10%為原則	Grading	Midterm examination 50%; Final examination 50% Attendance will be for reference only (at most 10%)
教師網頁	-		
教學內容	商事法泛指一切規範商業活動有關之法律，就其實質意義而言，凡具有商業精神表現之法律即屬之。但國內教學及考試之慣例，仍將公司法、票據法、海商法、保險法等四種法律合稱「商事法」。本課程循此慣例，以上列四種法律之基礎講授為主，如有需要，輔以商標法、銀行法、證券交易法、營業秘密法、商業登記法、商業會計法、國際貿易法等相關法律之概念介紹。	Syllabus	Business law could refer to any laws regulating business activities. However, for teaching and examination purposes, people generally refer Company law, Negotiable Instrument Law, Maritime Law, and Insurance Law collectively as "Business Law." This course follows this custom. Other business laws such as Trademark Law, Banking law, Securities Act, Trade Secret Act, Business Registration Law, Business Accounting Law, International Trade Law will be discussed in general when necessary.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。